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HA NEM TÖBB A TI IGAZSÁGOTOK 
Antal Csaba élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Krisztus Szeretete Egyház Budapest, 2019. április 7. 

 

Áldott legyen az Úr Jézus! Itt van a Bibliátok? Megkérnélek, hogy emeljétek fel jó 

magasra! Tegyünk egy megvallást! Mondjuk ki hangosan:  

Ez itt az én Bibliám. Az vagyok, amit Isten Igéje mond rólam. Mindaz megvan nekem, 

amit Isten Igéje mond, hogy megvan nekem. Mindazt meg tudom tenni, amit Isten Igéje 

mond, hogy meg tudom tenni. Ámen. Halleluja, dicsőség Istennek! 

Kérlek, hogyha itt van a Bibliátok, akkor nyissátok ki a Máté evangéliumának az 5. 

fejezetére. Nagyszerű Igék vannak ott, szeretnék nektek mutatni néhányat.  

Máté 5,1–12. 

1. Mikor pedig látta Jézus a sokaságot, felment a hegyre, és amint leült vala, hozzá 

mentek az Ő tanítványai. 

2. És megnyitván száját, tanítja vala őket, mondván: 

3. Áldottak a szellemben szegények: mert övék a mennyeknek országa. 

4. Áldottak, akik sírnak: mert ők megvigasztaltatnak. 

5. Áldottak a szelídek: mert ők örökségül bírják a földet.  

És a kedvencem: 

6. Áldottak, akik éhezik és szomjúhozzák az igazságot: mert ők megelégíttetnek. 

Ámen. 

7. Áldottak az irgalmasok: mert ők irgalmasságot nyernek. 

8. Áldottak, akiknek szívük tiszta: mert ők az Istent meglátják. 

9. Áldottak a békességre igyekezők: mert ők az Isten fiainak mondatnak. 

10. Áldottak, akik háborúságot szenvednek az igazságért: mert övék a mennyeknek 

országa. 

11. Áldottak vagytok, ha szidalmaznak és háborgatnak titeket és mindenféle gonosz 

hazugságot mondanak ellenetek énérettem.  

12. Örüljetek és örvendezzetek, mert a ti jutalmatok bőséges a mennyeken: mert így 

háborgatták a prófétákat is, akik előttetek voltak.  

Dicsőség az Úr Jézusnak. 

Kerestem az Urat, kérdeztem, hogy mi az, amit szeretne nekünk mondani? Mi az, amiről 

szeretné, hogy ma szolgáljak, és kicsit furcsa lesz, azt gondolom elsőre, de kérlek, hogy 

nyissátok meg a szíveteket, hiszem, hogy az Úr ki fogja bontani ezt, amiről itt szó van. Itt 

vagyunk ugyanebben az 5. fejezetben, akkor a 17-es verstől nézzük tovább. Majd vissza 

fogunk jönni, elég sokat fogunk időzni ebben a fejezetben. 17. Igétől Jézus tovább beszél, és 

azt mondja: 

Máté 5,17–20. 

17. Ne gondoljátok, hogy jöttem a törvénynek vagy a prófétáknak eltörlésére. Nem 

jöttem, hogy eltöröljem, hanem inkább, hogy betöltsem. 

18. Mert bizony mondom néktek, míg az ég és a föld elmúlik, a törvényből egy jóta 

vagy egyetlen pontocska el nem múlik, amíg minden be nem teljesedik. 

A következő Igékben lesz a lényeg: 

19. Ha valaki azért csak egyet is megront e legkisebb parancsolatok közül és úgy 

tanítja az embereket, a mennyeknek országában a legkisebb lészen; valaki pedig 

cselekszi és úgy tanít, az a mennyeknek országában nagy lészen.  

20. Mert mondom néktek, hogy ha a ti igazságotok nem több az írástudók és 

farizeusok igazságánál, semmiképpen sem mehettek be a mennyeknek országába.  

Jézus szavait olvassuk, és Jézus és az Atya azt a címet adta ennek a mai tanításnak: Ha 

nem több a ti igazságotok. Ez az, amiről szeretnék ma beszélni, hogyha nem több a ti 

igazságotok, mint a farizeusok, mint az írástudók igazsága, akkor Jézus maga mondja azt, 
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hogy semmiképpen sem mehettek be a mennyek országába. Nézzük meg egy kicsit, hogy 

mire utal itt Jézus? Milyen a farizeusoknak, és milyen az írástudóknak az igazsága? Kérlek, 

hogy lapozzatok el velem a Lukács evangélium 18. fejezetére. Halleluja! Szeretitek az Urat? 

Dicsőség Istennek.  

Lukács 18,9–14. 

9. Némelyeknek pedig, akik elbizakodtak magukban, hogy ők igazak, és a többieket 

semmibe sem vették, ezt a példázatot is mondá: 

10. Két ember ment fel a templomba imádkozni; az egyik farizeus, a másik vámszedő. 

11. A farizeus megállván, ily módon imádkozott magában: Isten! Hálákat adok 

néked, hogy nem vagyok olyan, mint egyéb emberek, ragadozók, hamisak, paráznák, 

vagy mint ím, e vámszedő is. 

12. Böjtölök kétszer egy héten; tizedet adok mindenből, amit szerzek. 

13. A vámszedő pedig távol állván, még szemeit sem akarta az égre emelni, hanem 

veri vala mellét, mondván: Isten, légy irgalmas nékem bűnösnek! 

14. Mondom néktek, ez megigazulva ment alá az ő házához, inkább hogynem amaz: 

mert valaki felmagasztalja magát, megaláztatik, és aki megalázza magát felmagasztal-

tatik.  

Ámen. Ebből a néhány versből egész jól kiviláglik, hogy milyen egy farizeusnak az 

igazsága: én nem vagyok olyan, mint a többi. Én tizedet adok mindenből. Énnekem ilyen jó 

cselekedeteim vannak. Én ezt teszem, én azt teszem, de az a bűnös – óh Istenem, köszönöm, 

hogy nem vagyok olyan! Halleluja! A farizeus a cselekedeteire, az ő saját jó cselekedeteire 

alapozza az ő igazságát. Azok az emberek, akik ilyenek, nagyon sokszor szeretnek ujjal 

mutogatni másokra, és elmondani, hogy kivel mi a probléma, kinek milyen bűnei vannak, ki 

mit csinál rosszul. De ő, halleluja! Jézus azt mondta ugye ez a példázat után, hogy mondom 

néktek, - utalva ugye a vámszedőre. Köztudott, hogy abban az időben nem mindenki tudott 

olvasni. Ezek a vámszedők azt mondtak, amit akartak. Annyi vámot kértek, amennyit akartak, 

és mivel az illető nem tudta ezt bizonyítani, hogy neki nem annyit kell fizetnie, így ezért 

nagyon jól éltek. Tudjuk Zákeus történetéből, hogy azt mondta: akitől elvettem, annak a 

helyébe négyszer annyit adok vissza. A vámszedőkről köztudott volt, hogy csalók voltak. Erre 

a csalóra Jézus azt mondja, aki, amikor imádkozik, úgy megy oda Isten elé, hogy elismeri azt, 

hogy ő bűnös, hogy ez megigazulva megy alá, sokkal inkább, hogynem amaz. Mert aki magát 

felmagasztalja, azt Isten megalázza. De aki magát megalázza, azt Isten felmagasztalja. Ámen. 

Egy másik példát is szeretnék mutatni a Máté evangélium 23. fejezetéből. Szeretném, 

hogy arra is figyelnétek kicsit, hogy Jézus kiknek szól? Mert fontos az, hogy megnézzük, 

hogy ki mondja, amit olvasunk, kinek mondja azt, amit olvasunk, és nagyon segít, ha nem 

veszünk ki egy igeverset sem a szövegkörnyezetéből, hanem megnézzük az Igéket, és lehet, 

hogy most nem tudunk mindent elolvasni, nyugodtan otthon utána lehet nézni, hogy ez 

valóban így van-e? De azért szeretnék több Igét megnézni, hogy érthessétek.  

Máté 23,1–15. 23. 

1. Akkor szóla Jézus a sokaságnak és az Ő tanítványainak, 

Tudjátok azt, hogy egy tanítvány – hiszem, hogy erről majd lesz tanítás, hogy egy 

tanítvány – az nem ugyanaz, mint valaki, aki bejár a gyülekezetbe, valaki, aki már volt 

egyszer, kétszer, és hallgatja Isten Igéjét. Egy tanítvány sokkal több ennél. Jézus ezt nemcsak 

a sokaságnak, hanem az Ő tanítványainak is mondta.  

2. Mondván: Az írástudók és a farizeusok a Mózes székében ülnek: 

3. Annakokáért amit parancsolnak néktek, mindazt, megtartsátok és megcselekedjé-

tek; de az ő cselekedeteik szerint ne cselekedjetek. Mert ők mondják, de nem cselekszik. 

4. Mert ők nehéz és elhordozhatatlan terheket kötöznek egybe, és az emberek vállai-

ra vetik; de ők az ujjukkal sem akarják azokat illetni. 
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Mit olvastunk korábban? Hogy ha valaki nem tartja, de tanítja, mi lesz vele? A mennyek-

nek országában a legkisebb lészen. Ugye? Ők tanítják, és amit tanítanak, azt jól tanítják, 

csakhogy ők maguk nem cselekszik.  

5. Minden ő dolgaikat pedig csak azért cselekszik, hogy lássák őket az emberek: mert 

megszélesítik az ő homlokszíjaikat; és megnagyobbítják az ő köntöseik peremét; 

6. És szeretnek a lakomákon főhelyre, és a gyülekezetben az első helyre ülni. 

7. És a piacokon való köszöntéseket, és hogy az emberek így hívják őket: Rabbi, 

Rabbi! 

Jézus azt mondta, hogy minden, amit cselekszenek, azért cselekszik, hogy az emberek 

lássák.  

8. Ti pedig ne hívassátok magatokat Rabbinak, mert egy a ti Tanítótok, a Krisztus, ti 

pedig mindnyájan testvérek vagytok.  

9. Atyátoknak se hívjatok senkit e földön; mert egy a ti Atyátok, aki a mennyekben 

van.  

10. Mesternek se hívassátok magatokat, mert egy a ti Mesteretek, a Krisztus.  

11. Hanem aki nagyobb közöttetek, legyen a ti szolgátok.  

12. Mert aki magát felmagasztalja, megaláztatik; és aki magát megalázza, 

felmagasztaltatik. 

13. De jaj néktek, képmutató írástudók és farizeusok, mert a mennyeknek országát 

bezárjátok az emberek előtt; mivelhogy ti nem mentek be, akik be akarnának menni, 

azokat sem bocsátjátok be. 

Tudjátok, nagyon sok ember éli úgy az életét, és élnek abban a tévhitben, hogy létezik egy 

úgynevezett tisztítótűz. Akik olvassátok a Bibliátokat, hányan találkoztatok ezzel a 

kifejezéssel így szó szerint, hogy tisztítótűz? Olvastál ilyet a Bibliádban? Sokan élnek abban a 

tévhitben, hogy tudom, hogy nem vagyok jó ember, tudom, hogy bűnös vagyok, de majd ha 

meghalok, pár évet eltöltök a tisztítótűzben, majd besurranok valahogy a mennybe, hát végül 

is Isten kegyelmes! De ez egy nagyon veszélyes terület, mert mi van, ha nincs ilyen hely? Mi 

van, ha valóban úgy van, ahogy Jézus mondja, hogy aki hisz és megkeresztelkedik, az 

üdvözül, de aki nem hisz, az elkárhozik? Mi van, ha valaki úgy éli az életét, hogy számít erre 

a tisztítótűzre, de ez nem létezik? Tudjátok, hogy amikor a kapu bezárul, akkor lehet kopogni 

utána nyugodtan, de hiába, majd meg fogjuk nézni ezt is az Igéből. Nagyon fontos, hogy 

nézzük meg, hogy mit mond Jézus ezeknek a vallásos embereknek, akik olyan emberek, hogy 

odaszánják az életüket. Ha valaki volt kint Izraelben, voltatok a siratófalnál, láthattátok ezeket 

a vallásos embereket. A negyven fokban öt réteg ruha van rajta, és a legvégén egy vastag 

fekete kabát, meg kalap, és szerintem fogynak egy nap, míg imádkoznak, legalább két kg-ot, 

ilyen ruhába felöltözve. De megteszik, mert ők ezzel akarják tisztelni Istent, elmennek, és 

napjában többször imádkoznak, és szeretik Istent, de azt mondja itt Jézus, hogy minden 

dolgaikat csak azért teszik az írástudók és a farizeusok, hogy az emberek lássák őket. Hányan 

tudjátok azt, hogy Isten pedig a szíveket nézi, Ő arra kíváncsi, hogy mi van ott belül? 

Halleluja! Azt is mondja Jézus világosan, hogy nem mindenki megy be a mennyek országába. 

Igaz? Tehát azt mondja, hogy jaj néktek, képmutató írástudók és farizeusok, mert a 

mennyeknek országát bezárjátok az emberek előtt, mivel ti nem mentek be. Akik be akarnak 

menni, azokat se bocsátjátok be.  

14. Jaj néktek képmutató írástudók és farizeusok, mert felemésztitek az özvegyek 

házát, és színből hosszan imádkoztok; ezért annál súlyosabb lesz a ti büntetéstek.  

15. Jaj néktek, képmutató írástudók és farizeusok! Mert megkerülitek a tengert és a 

földet, hogy egy pogányt zsidóvá tegyetek; és ha azzá lett, a gyehenna fiává teszitek őt, 

kétszerte inkább magatoknál.  

Nem túl kedves szavak. Itt folytatódik az egész, de a 23-as Igét még nézzük meg. 
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23. Jaj néktek, képmutató írástudók és farizeusok! mert megfizetitek a tizedet a 

mentából, kaporból, és köményből, és elhagyjátok amik nehezebbek a törvényben: az 

ítéletet, az irgalmasságot és a hűséget: pedig ezeket kellene cselekedni, és amazokat sem 

elhagyni.  

Jézus megdicséri, hogy vannak dolgok, amiket jól tesznek, de vannak dolgok, amiket jó 

lenne cselekedniük. Ámen. 

Máté 23,27–28.  

27. Jaj néktek, képmutató írástudók és farizeusok, mert hasonlatosak vagytok a 

meszelt sírokhoz, amelyek kívülről szépeknek tetszenek, belül pedig holtaknak 

csontjaival és minden tisztátalansággal vannak tele. 

28. Éppen így ti is, kívülről igazaknak látszotok ugyan az emberek előtt, de belül tele 

vagytok képmutatással és törvénytelenséggel.  

Mit mondott Jézus? Ha nem több a ti igazságotok az írástudók és a farizeusok igazságánál, 

semmiképpen nem mehettek be a mennyek országába. Azt a kérdést szeretném feltenni, hogy 

ez egy szigorú Igének hangzik, de vajon szól-e nekünk? Vajon ez ma érvényes-e ránk? 

Úgyhogy menjünk vissza a Máté evangélium 5. fejezetére, és nézzük meg. Emlékeztek, hogy 

ez első verstől elolvastuk a 12. versig. Nézzük egy kicsit tovább. Az eleje úgy kezdődött, 

hogy Jézus látta a sokaságot, az 1. versben, és felment a hegyre, és amint leült, hozzámentek 

az Ő tanítványai. Ki tartja magát Jézus tanítványának ezen a helyen, ebben a teremben? Ki az, 

aki úgy tartja magát, hogy én Jézus tanítványa vagyok? Akkor hegyezzük a fülünket. Jó? 

Olvassuk egy kicsit tovább. Hányan szoktátok ezeket az Igéket, amiket most fogok olvasni, 

magatokra venni, és úgy érezni, hogy igen, ezt Isten nekem mondja?  Azt mondja: 

Máté 5,13–37. 

13. Ti vagytok a földnek sója; ha pedig a só megízetlenül, mivel sózzák meg? Nem jó 

azután semmire, hanem hogy kidobják és eltapossák az emberek. 

Ti vagytok a földnek sója. Ha ezt úgy a magadénak tudod, akkor mondj egy áment. Most 

figyelj, ez rád vonatkozik? 

14. Ti vagytok a világ világossága. Nem rejtethetik el a hegyen épített várost.  

15. Gyertyát sem azért gyújtanak, hogy a véka alá, hanem hogy a gyertyatartóba 

tegyék és fényljék mindazoknak, akik a házban vannak.  

16. Úgy fényljék a ti világosságtok az emberek előtt, hogy lássák a ti jó 

cselekedeteiteket, és dicsőítsék a ti mennyei Atyátokat. 

17. Ne gondoljátok, hogy jöttem a törvénynek vagy a prófétáknak eltörlésére. Nem 

jöttem, hogy eltöröljem, hanem inkább, hogy betöltsem. 

18. Mert bizony mondom néktek, míg az ég és a föld elmúlik, a törvényből egy jóta 

vagy egyetlen pontocska el nem múlik, amíg minden be nem teljesedik. 

19. Ha valaki azért csak egyet is megront e legkisebb parancsolatok közül és úgy 

tanítja az embereket, a mennyeknek országában a legkisebb lészen; valaki pedig 

cselekszi és úgy tanít, az a mennyeknek országában nagy lészen.  

20. Mert mondom néktek, hogy ha a ti igazságotok nem több az írástudók és 

farizeusok igazságánál, semmiképpen sem mehettek be a mennyeknek országába.  

De nézzük egy kicsit tovább. Nem tudom, érzitek-e, hogy ez egy prédikációja Jézusnak? 

Elkezdte, és szépen folytatja. Folytassuk mi is: 

21. Hallottátok, hogy megmondatott a régieknek: Ne ölj, mert aki öl, méltó az 

ítéletre.  

22. Én pedig azt mondom néktek, hogy mindaz, aki haragszik az ő atyjafiára ok 

nélkül, méltó az ítéletre; aki pedig azt mondja az ő atyjafiának: Hitvány, méltó a 

főtörvényszékre; aki pedig ezt mondja: Bolond, méltó a gyehenna tüzére.  

Olyan, mintha a hitvány helyett mi azt mondanánk ma, hogy hülye. Hogy olyan hülye 

vagy. Ezeket az Igéket szoktuk úgy magunkra értelmezni? Hogy van ebben valami?  
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23. Azért, ha a te ajándékodat az oltárra viszed, és ott emlékezetedbe jut, hogy a te 

atyádfiának valami panasza van ellened: 

24. Hagyd ott az oltár előtt a te ajándékodat, és menj el, előbb békélj meg a te 

atyádfiával, és azután eljövén, vidd fel a te ajándékodat.  

25. Légy jóakarója a te ellenségednek hamar, amíg az úton vagy vele, hogy 

ellenséged valamiképpen a bíró kezébe ne adjon, és a bíró oda ne adjon a poroszló 

kezébe, és tömlöcbe ne vessen téged.  

26. Bizony mondom néked: ki nem jössz onnét, mígnem megfizetsz az utolsó fillérig.  

Most kezd egyre érdekesebb lenni. 

27. Hallottátok, hogy megmondatott a régieknek: Ne paráználkodj! 

28. Én pedig azt mondom néktek, hogy valaki asszonyra tekint gonosz kívánságnak 

okáért, immár paráználkodott azzal az ő szívében.  

Nem kérdezem meg, hogy ki tett ilyet.  

29. Ha pedig a te jobb szemed megbotránkoztat téged, vájd ki azt és vesd el 

magadtól; mert jobb néked, hogy egy vesszen el a te tagjaid közül, semhogy egész tested 

a gyehennára vettessék.  

30. És ha a te jobb kezed botránkoztat meg téged, vágd le azt és vesd el magadtól; 

mert jobb néked, hogy egy vesszen el a te tagjaid közül, semhogy egész tested a 

gyehennára vettessék. 

31. Megmondatott továbbá: Valaki elbocsátja feleségét, adjon néki elválásról való 

levelet.  

32. Én pedig azt mondom néktek: Valaki elbocsátja feleségét, paráznaság okán kívül, 

paráznává teszi azt; és aki elbocsátott asszonyt vesz el, paráználkodik.  

33. Ismét hallottátok, hogy megmondatott a régieknek: Hamisan ne esküdjél, hanem 

teljesítsd az Úrnak tett esküidet. 

34. Én pedig azt mondom néktek: Egyáltalán ne esküdjetek; se az égre, mert az az 

Istennek királyiszéke; 

35. Se a földre, mert az az Ő lábainak zsámolya; se Jeruzsálemre, mert az a hatalmas 

Királynak városa; 

36. Se a te fejedre ne esküdjél, mert egyetlen hajszálat sem tehetsz fehérré vagy 

feketévé; 

37. Hanem a ti beszédetekben legyen: az igen igen; a nem nem; ami pedig ezeken 

felül van, a gonosztól van. 

Itt egy kicsit álljunk meg. Sok jó dolog jönne még, de ha egy kicsit elgondolkodunk ezen, 

amit itt hallottunk, és ha úgy olvasod ezeket a verseket, hogy ezt neked meg kellene tenned, 

hányatokban merül fel az a kérdés, hogy nincs ez a mérce egy kicsit túl magasan? Valaki? 

Csak vegyük azt az egyet, hogyha valaki gonosz kívánsággal tekint egy asszonyra, az már 

paráználkodott a szívében. Nyáron, amikor a fiatalasszonykák az utcán úgy mennek, hogy alig 

van rajtuk valami, te vezetsz az autódban, oldalra nézel a járdára, és látod, amit látsz, akkor 

mi következik? Legyünk őszinték magunkhoz, jó? Tudjátok, arról beszélünk, hogy a mi 

igazságunk legyen több mint a farizeusok és az írástudók igazsága. Ugye? Hogyan tudod ezt 

megtenni? Meg kell-e egyáltalán neked ezeket az Igéket tenned? Ezen gondolkodjunk egy 

kicsit. Azt hiszem, hogy a Máté evangélium 7. fejezetére lapozunk most. Jézus mondja: 

Máté 7,21–27.  

21. Nem mindenki, aki ezt mondja nékem: Uram! Uram! megyen be a menny 

királyságába; hanem aki cselekszi az én mennyei Atyám akaratát. 

22. Sokan mondják majd nékem ama napon: Uram! Uram! Nem a Te nevedben 

prófétáltunk-é és nem a Te nevedben űztünk-é ördögöket, és nem cselekedtünk-é sok 

hatalmas dolgot a Te nevedben? 
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23. És akkor vallást teszek majd nékik: Sohasem ismertelek titeket; távozzatok 

tőlem, ti gonosztevők. 

Ha megnézünk egy átlagos gyülekezetet, hány olyan tag van, aki ördögöket űz a 

gyülekezetben? Ismertek olyanokat, akik egyszerű gyülekezeti tagok, de azért űzik az 

ördögöket, sok hatalmas dolgot tesznek a Jézus nevében? Vannak ilyenek. Vannak ilyenek, 

azt gondolom, hogy nem a legtöbb hívő ilyen, aki valóban ennyire aktív, valóban cselekszi az 

Igét, de vannak vezetők, akik ezeket megteszik. Vannak pásztorok, vannak olyan emberek, 

akik ezt megteszik, és Jézus azt mondja, hogy nem mindenki, aki nekem azt mondja, hogy 

Uram, Uram! Jézus az én Uram, dicsőség az Istennek! Jézus azt mondja, hogy nem mindenki, 

aki azt mondja nekem, hogy Uram, Uram, megyen be a mennyek országába. Hanem, aki 

cselekszi az én mennyei Atyám akaratát. Sokan mondják majd nékem ama napon, hogy 

Uram, Uram. Hát nem a te nevedben prófétáltunk? Nem a te nevedben űztünk ördögöket? 

Nem cselekedtünk sok hatalmas dolgot a te nevedben? Jézus azt mondja, hogy akkor vallást 

teszek majd nékik. Sohase ismertelek titeket. Távozzatok tőlem, ti gonosztevők!  

24. Valaki azért hallja éntőlem e beszédeket, és megcselekszi azokat, hasonlítom azt a 

bölcs emberhez, aki a kősziklára építette az ő házát.  

25. És ömlött az eső, és eljött az árvíz, és fújtak a szelek, és beleütköztek abba a 

házba; de nem dőlt össze: mert a kősziklára építtetett.  

Jézus itt nem csak arról beszél, hogy a házadnak legyen alapja. Valóban beszél arról, hogy 

a hitednek legyen alapja. De beszél arról is, hogyha Ő mond neked valamit, és azt csak 

hallgatod, de nem cselekszed meg, akkor olyan vagy, ahogy itt folytatja. 

26. És valaki hallja éntőlem e beszédeket, és nem cselekszi meg azokat, hasonlatos 

lesz a bolond emberhez, aki a fövenyre építette házát: 

Hasonlatos a bolond emberhez, aki a fövenyre építette a házát. 

27. És ömlött az eső, és eljött az árvíz, és fújtak a szelek, és beleütköztek abba a 

házba; és összeomlott: és nagy lett annak romlása. 

Kérlek, hogy Jakab levelének 1. fejezetéhez lapozzatok el. Azt mondja nekünk az Ige: 

Jakab 1,22–25. 

22. Az Igének pedig cselekvői legyetek és ne csak hallgatói, megcsalván magatokat. 

Az Igének pedig megtartói legyetek, és ne csak hallgatói, megcsalván magatokat. 

23. Mert ha valaki hallgatója az Igének és nem megtartója, az ilyen hasonlatos ahhoz 

az emberhez, aki tükörben nézi az ő természet szerinti ábrázatát: 

24. Mert megnézte magát és elment, és azonnal elfelejtette, milyen volt.  

25. De aki belenéz a szabadság tökéletes törvényébe és meg is marad abban, és nem 

feledékeny hallgatója, hanem cselekvője is annak, az áldott lesz cselekedeteiben.  

Mondjuk együtt: az áldott lesz cselekedeteiben! Ámen. Halleluja! Bizonyára néhányan 

gondolkozhattok azon, hogy egy kicsit furán nézek ki ma. Ugye? Nem véletlenül van ez, 

hanem az Úr mutatta, hogy legyen így. Nem túl sok időm volt tükörbe nézni, ugyanis így 

sikerült. Tudjátok, itt az Ige azt mondja, hogy Isten Igéje, olyan, mint egy tükör. Igaz? Az, aki 

csak hallgatja azt, ami benne van, az olyan ember, mint aki belenéz a tükörbe, de el is 

felejtette, hogy mit látott. Nem kezdett semmit azzal, amit látott. Belenézel a tükörbe, mész 

tovább. Rendben, ezt megteheted, de ennek következményei lesznek. Igaz? Ha más nem, az 

emberek majd gondolnak valamit magukban. Az Úr indított arra, hogy gomboljam félre az 

ingemet. Néhányan észrevettétek, és hálát adok Istennek, hogy páran szóltatok is, hogy itt 

valami gond van, csinálj magaddal valamit, mert gond van! Mondtam nekik, hogy igen-igen, 

köszönöm, nagyon kedvesek, hogy szóltak. Az Úr tanítani akar bennünket valamire, hogy 

Isten Igéje figyelmeztet bennünket, a tükör elmondja nekünk, hogy milyenek vagyunk, és azt 

is elmondja, hogy milyennek kellene lennünk. Ha belenézel a tükörbe, látod azt, hogy milyen 

vagy, és azt is látod, hogy milyennek kellene lenned. De a tükör nem fogja megigazítani az 

ingedet. Nézheted sokáig a tükörben magadat, és láthatod, hogy így áll a hajad, és nem fog 
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úgy állni, ahogy szeretnéd attól, hogy csupán nézed a tükröt. Hallgathatod az Igét, 

mondhatod, hogy ámen, halleluja, dicsőség Istennek, és nem fog megváltozni ettől az életed. 

Nem tudom, hogy ti hogy vagytok, de én szeretem megtapasztalni Isten erejét az életemben. 

Én nagyon imádom azt, hogyha kérek valamit Istentől, Isten meghallgatja, és megválaszolja. 

Az jó, nem? Te is szereted ezt? Kérhetsz az Atyától, és Ő meghallgat téged, és megtörténik, 

amit kértél. Dicsőség Istennek! Halleluja! Viszont ha csak nézed az Igét…  

Arra voltam kíváncsi egyébként, hogy lesz-e valaki elég bátor, hogy szóljon, hogy ne 

haragudj, de nem stimmel valami, és voltak. Voltak, dicsőség Istennek! Többen szóltak, 

dicsőség Istennek. Tudjátok, egy olyan világban élünk, ahol az emberek nem szeretik, ha 

szólnak nekik. Hagyjál engem békén, csak ne szóljál rám! Majd én tudom, majd én 

megoldom! Az emberek mennek egy úton, és szeretném, ha ezt megnéznénk. Mondja Jézus, 

hogy van két út, ugye? Van egy széles út, és van egy keskeny út. Ha valaki tudja, hogy 

pontosan hol van, segíthettek nekem. Azt mondja Jézus: 

Máté 7,13–14.  

13. Menjetek be a szoros kapun. Mert tágas az a kapu és széles az az út, amely a 

veszedelemre visz, és sokan vannak, akik azon járnak.  

14. Mert szoros az a kapu és keskeny az az út, amely az életre visz, és kevesen 

vannak, akik megtalálják azt.  

Igen, hát itt voltunk, és egy kicsit lejjebb voltunk, ahol azt mondja, hogy: Nem mindenki, 

aki ezt mondja nékem: Uram! Uram! megyen be a mennyek országába. Jézus figyelmeztet 

bennünket arra, hogy nem biztos, hogy jó ötlet, ha azt nézzük, hogy mindenki mit tesz. Mert 

sokan vannak, akik a széles úton járnak. Sokkal többen vannak, akik a széles úton járnak, 

mint akik a keskeny úton járnak. De a széles útnak a vége pusztulás. A keskeny útnak a vége 

örök élet. Te hova szeretné tartani? Halleluja! Dicsőség Istennek. Örülök, hogy oda akartok 

menni. Én is úgy döntöttem, hogy az Atyánál szeretném tölteni az örökkévalóságot. Ha ez így 

van, akkor érdemes lenne odafigyelnünk a Mesterünkre, akiből egy van ugye, a szavaira. 

Hogy Ő mit mond, és Ő mit mond nekem. Halleluja! Hányan ismertétek fel például a 

halogatást, engedetlenséget? Isten mutat neked valamit, hogy itt valamit kellene változni, és 

azt mondod, hogy igen Uram, ámen, halleluja! Tudjátok, hogy volt egy embernek két fia, és 

elküldte őket, hogy menjenek, dolgozzanak az ő szőlőjében. Azt mondta az egyiknek, hogy 

fiam, menj, munkálkodjál az én szőlőmben! Az azt válaszolta, hogy én nem megyek! Az apa 

biztos nem örült neki, de hát jól van. Szól a másik fiának is, hogy fiam, menj, és munkálkodj a 

szőlőmben! Ó, igen uram, itt vagyok, szolgálatra jelentkezem! De azt mondja a történet, hogy 

az a fiú, aki azt mondta, hogy nem megyek, végül meggondolta magát, és mégis elment, és 

munkálkodott a szőlőben. De aki azt mondta, hogy igen uram, szolgálatra jelentkezem, én 

megteszem a te akaratodat, ő is meggondolta magát, és végül nem ment el. Jézus 

megkérdezte, hogy mit gondoltok, a kettő közül melyik cselekedte meg az Atya akaratát? 

Nem kellett sokat gondolkodjanak, egyből rávágták, hogy az, aki végül is elment.  

Tudjátok-e azt, hogyha Isten rámutat valamire az életedben, hogy itt kellene valamit 

kezdened, és azt mondod, hogy igen uram, így van, igazad van, hát látom, hogy valóban ezt 

mondja az Ige! Szól esetleg valaki, hogy figyelj, valami gond van veled, ne haragudj, nem 

kéne valamit mégiscsak tenni? Jaj, igen, igen, igen, meg fogom oldani mindjárt! De ha nem 

léped meg azt a lépést, még mindig ugyanúgy marad minden. Hogyha nem tesszük meg azt, 

amit Jézus nekünk mond, mindegy, hogy mi mást teszünk meg azon kívül. Ő vezet valamire, 

hogy tegyél meg valamit. A Szent Szellemét kitöltötte a szívünkbe, és figyelmeztet bennünket, 

de te nem hallgatsz arra, egyébként meg akarod tenni azokat a dolgokat, amik neked tetszenek 

az Igéből. Ez így nem működik! Hányan hiszitek? Nagyon bátorítalak titeket, és magamat is, 

hogy legyünk őszinték, és elsősorban saját magunkhoz legyünk őszinték! Ne csapjuk be 

magunkat, ne akarjunk ott lenni valahol, ahol nem vagyunk! De ha ott vagyunk valahol, akkor 

ne akarjunk kevesebbnek látszani, mint ahol vagyunk. Legyünk őszinték! Ámen. Ha van hited 
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valamiben, cselekedj a hited alapján! Ha nincs hited, akkor – Faragó Pistitől szoktam ezt 

hallani, tanította ezt többször, ő még a hívő élete elején hallotta Jim pásztortól, hogy: Ne akarj 

ötforintos hittel jachtot vásárolni!  

Szóval, először is legyünk őszinték, és nézzük meg azt, hogy hol állunk! Nézzük meg azt, 

hogy ha az Úr szól hozzám valamit, akkor azzal valamit kezdenem kell. Ha azt mondom 

Istennek, hogy rendben van Uram, meg fogom tenni, ez még nem ugyanaz, hogy meg is tettem. 

A halogatás ugyanis egyenlő az engedetlenséggel. A halogatás engedetlenség. Úgyhogy 

gyakorlom magamat ebben reggelente, amikor az ébresztőórám megcsörren. Tudjátok, van egy 

olyan gomb rajta, hogy „szundi”, és ha reggel megszólal, igen észrevettem, hogy valamit 

kellene csinálni, de még olyan fáradt vagyok, csak még öt percet kérek! Megnyomod, és az a 

baj, hogy ez öt perc múlva megint megszólal. Megint megnyomhatod, és aztán megint 

megnyomhatod. Addig, amíg elkésel. Itt az Úr figyelmeztetett engem, hogy ilyenkor kapjam 

össze magam, és ha csörren, akkor elsőre tegyem meg azt, amit tudom, hogy meg kell tennem. 

A Biblia azt mondja, hogy ahogyan viselkedünk az emberekkel, Istennel is ugyanezt 

tesszük. Úgyhogy ha az ébresztő óránkat kinyomkodjuk, akkor lehet, hogy Istennel is ugyanezt 

tesszük, hogy: Oké, igen Uram, majd megteszem, csak még öt perc, vagy majd holnap, majd 

holnapután! És a napokból hetek lesznek, a hetekből hónapok, a hónapokból évek, és lehet, 

hogy elmennek mellettünk olyan lehetőségek, amik soha nem fognak visszatérni. Nagyon sokat 

segít nekünk az, hogy ha Isten szól hozzánk, akkor hajlandó és engedelmes szívünk van, hogy 

nem csak azt mondjuk Istennek, hogy: Igen, Uram, hanem még ha fáradtak vagyunk is, 

kikelünk az ágyból, amikor megcsörren az óránk. Vagy, ha az Úr szól valamit, akkor azonnal 

megtesszük azt, amit Ő mond nekünk. Vagy akkor tesszük meg, amikor Ő mondja, hogy tegyük 

meg. Ámen. 

2Korinthus 5,20–21. 

20. Krisztusért járván tehát követségben, mintha Isten kérne miáltalunk: Krisztusért 

kérünk, béküljetek meg az Istennel. 

21. Mert azt, aki bűnt nem ismert, bűnné tette értünk, hogy mi Isten igazságává 

tétessünk Őbenne. 

István már említette ezt az Igét, amikor úrvacsorát vettünk, hogy Jézus, aki bűnt nem ismert, 

bűnné lett értünk. Isten bűnné tette Őt értünk, hogy mi Isten igazságává tétessünk Őbenne. Jézus 

arról beszélt korábban, hogyha nem több a mi igazságunk, mint az írástudók és a farizeusok 

igazsága, semmiképpen nem megyünk be a mennybe. Milyen volt az ő igazságuk? Először is az 

ő saját cselekedeteiken alapult. Hogy ők mit tettek, meg, hogy ők mit nem tesznek, mint ezek a 

vámszedők, meg ezek a bűnösök, ők milyen igazak az alapján, amit tesznek, vagy amit nem 

tesznek. Jézus azt mondta, hogyha ilyen a mi igazságunk, bajban vagyunk. Akkor milyen kell, 

hogy legyen a mi igazságunk? A Biblia itt azt mondja, hogy azt, aki bűnt nem ismert – ez Jézus 

–, bűnné tette értünk az Atya, hogy mi Isten igazságává tétessünk Őbenne. Az előbb éppen 

megemlékeztünk erről a tettéről Istennek, mert ugye azt olvassuk a János 3,16-ban: Mert úgy 

szerette Isten ezt a világot, hogy az Ő egyszülött Fiát adta, hogyha valaki hisz Őbenne, el ne 

vesszen, hanem örök élete legyen. Valaki ismeri az 1Péter 2,24-et? Megteszitek, hogy 

ellapoztok oda? 

1Péter 2,24. 22–24. 

24. Aki a mi bűneinket maga vitte fel testében a fára, hogy a bűnöknek meghalván, az 

igazságnak éljünk: Akinek sebeivel gyógyultatok meg. 

Tudom, hogy ezt az Igét elsősorban a gyógyulásra vonatkoztatjuk, és ez rendben is van, 

erről szól. De van ennek több, és elég mély jelentése is. Például olvassuk a 22-es verstől, hogy: 

22. Aki bűnt nem cselekedett, sem a szájában álnokság nem találtatott: 

23. Aki szidalmaztatván, viszont nem szidalmazott, szenvedvén nem fenyegetőzött; 

hanem rábízta magát az igazságosan ítélőre: 
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24. Aki a mi bűneinket maga vitte fel testében a fára, hogy a bűnöknek meghalván, az 

igazságnak éljünk: Akinek sebeivel gyógyultatok meg. 

Szeretném a hangsúlyt ez alkalommal ennek az Igének az elejére helyezni, hogy Jézus 

magára vette a mi bűneinket. Tudjátok, hogy Krisztussal együtt meghaltunk a bűnnek, hogy 

ezután mi az igazságnak éljünk. 

Róma 6,4–11. 

4. Eltemettettünk azért Ővele együtt a keresztség által a halálba: hogy miképpen 

feltámasztatott Krisztus a halálból az Atyának dicsősége által, azonképpen mi is új életben 

járjunk. 

5. Mert ha az Ő halálának hasonlatossága szerint eggyé lettünk vele, úgy feltámadásáé 

szerint is eggyé leszünk 

6. Tudván azt, hogy a mi ó emberünk Ővele megfeszíttetett, hogy megsemmisüljön a 

bűnnek teste, hogy ezután ne szolgáljunk a bűnnek 

7. Mert aki meghalt, felszabadult a bűn alól. 

8. Hogyha pedig meghaltunk Krisztussal, hisszük, hogy élünk is Ővele. 

9. Tudván, hogy Krisztus, aki feltámadt a halálból, többé meg nem hal; a halál többé 

rajta nem uralkodik 

10. Mert hogy meghalt, a bűnnek halt meg egyszer; hogy pedig él, az Istennek él. 

Jézus meghalt a bűnnek egyszer. És most hogy él? Kinek él? Istennek él! 

11. Ezenképpen tekintsétek magatokat úgy, hogy meghaltatok a bűnnek, de éltek az 

Istennek a mi Urunk Jézus Krisztusban 

Azt, hogy „meghaltatok a bűnnek”, nem biztos, hogy egyből, könnyedén tudjuk értelmezni, 

hogy mit is jelent ez. Mit jelent az, hogy meghaltam a bűnnek? Ha jön egy kívánság, és élünk, 

akkor az elkezd hatni ránk, elkezd vonzani. Ha ez egy jó kívánság, akkor halleluja! De ha ez 

egy bűnös kívánság, és mi élünk neki, akkor ez elkezd vonzani bennünket oda. Jézus arról 

beszél, hogy úgy gondolkodjunk magunkról, tekintsük magunkat úgy, hogy ha a bűn hív, mi 

halottak vagyunk. Mit csinál egy halott, ha jön egy kívánság? Ugyanazt, mintha nem jönne. 

Semmit, meg sem mozdul, mert halott. Egy halott az halott. Nem tud reagálni, akármi jön. 

Hívhatod, rugdoshatod, küldheted, ahova akarod, de meg sem fog mozdulni. Jézus azt mondja, 

hogy ezért, hogy Krisztussal együtt meghaltál, tekintsd magadat úgy, hogyha a bűn hív téged: 

Ez nem nekem szól, én halott vagyok, és meghaltam a bűnnek! „Ezenképpen tekintsétek 

magatokat úgy, hogy meghaltatok a bűnnek, de éltek az Istennek, a mi Urunk Jézus 

Krisztusban”. És itt mond nekünk valamit az Úr Jézus Krisztus az Ő Igéjén keresztül: hogy nem 

uralkodik tehát a bűn a ti halandó testetekben. Hányan hiszitek, hogy ha a bűn megkísért titeket, 

és jön, és rá akar venni az ördög, hogy tegyetek meg valami bűnös dolgot, akkor neki nincs 

uralma felettetek, akik Krisztusban vagytok. Mit jelent ez? Azt, hogy nem kell megtennetek azt, 

amire hív titeket, mert ti különben is halottak vagytok a bűnnek. Meghaltatok a bűnnek. 

Róma 6,12. 

12. Ne engedjétek a bűnt uralkodni a ti halandó testetekben, ne is engedelmeskedjetek 

annak az ő kívánságaiban. 

Hányan fedeztétek fel már azt, hogy Isten hatalmas, és csodákat tesz? Hányan tapasztaltátok 

már meg Isten természetfeletti beavatkozását az életetekbe, akár egyszer is? Van ilyen 

közöttünk? Halleluja! Észrevettétek-e azt, hogy nagyon sokszor Isten úgy munkálkodik, hogy 

elvárja, mi tegyük meg azt, amit mi megtehetünk, és Ő megteszi azt, amit mi nem tudunk 

megtenni? Jézus azt mondta a vak embernek, aki odament hozzá, hogy gyógyítsa meg, és Ő 

bekente sárral a szemét, hogy: Menj el a Siloám tavához, mosd le a szemedet, és majd történik 

valami! Ha én lettem volna ennek a vak embernek a helyében, lehet, hogy fölháborodtam volna, 

és azt mondtam volna, hogy: Hát nem tudod, hogy nem látok? Hogy fogok elmenni a tóhoz, 

hogy fogok megmosakodni? Gondolkodtál ezen? Kössük be a szemedet, menjél ki a közértbe, 

és vegyél valamit úgy, hogy nem látsz semmit! Nem egy nagy dolog, ha látsz, de kössük be a 
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szemedet, csak egy ilyen egyszerű feladatot végezz el úgy, hogy nem látsz!. Lehet, hogy nem 

éppen csak két méterrel mellette volt ez a tó, ahova Jézus küldte. Lehet, hogy egy kicsit 

távolabb volt. Hogyan tudta megtenni? Először is: tisztelnünk kell azt a személyt, aki ezt 

mondja nekünk, hogy menj, és most meg a szemedet! Mert ha a gyereked mondja, hogy menj, 

és mosd meg a szemedet, akkor lehet, hogy azt mondod, hogy hagyjál békén! Ha valaki olyan 

mondja neked, akit úgy különösebben nem tisztelsz, lehet, hogy nem kezeled úgy az ő beszédét, 

hogy fontos, hogy ezzel valamit tényleg tenni kell.  

De Jézus, amikor mondott valamit azoknak, akik hozzá mentek segítségért, a csodák nagy 

része úgy történt meg, hogy megtették, amit nekik mondott. Ők megtették azt, amit meg tudtak 

tenni, és Isten megtette azt, amit ők nem tudtak megtenni. Isten munkatársai vagyunk, együtt 

munkálkodunk Ővele! Ez nagyon sokszor úgy fog történni, hogy ő mond neked valamit, hogy 

te tedd meg! Olyat, amit te meg tudsz tenni. És akkor, és csakis akkor, ha te megteszed azt, amit 

te meg tudsz tenni, fogja Ő megtenni azt, amit te nem tudsz megtenni. Ámen. Halleluja! 

Dicsőség Istennek!  

Szóval, nem uralkodik tehát a bűn a ti testetekben, ne is engedjetek annak az ő 

kívánságaiban! Jön ez a kívánság, egy bűnös kívánság, érzed, hogy vonz téged, és neked dolgod 

van ilyenkor. Jézus mit csinált, amikor bejelentette, hogy mi fog vele történni? Mert tudta, hogy 

halálra fog adatni, és megmondta, hogy meg fogják gyalázni, és keresztre fogják feszíteni. Péter 

azt mondta neki erre, hogy: Hát, ez nem történhet meg veled! Ilyen nem létezik! Ez nem 

történhet meg veled! Jézus azt válaszolta: Távozz tőlem, sátán! Amikor jön az ördög, és valami 

olyat akar mondani, ami Isten akaratával ellentétes, akkor neked dolgod van, és azt kell 

mondanod: Nem, én ezt nem fogom megtenni, én nem az vagyok, aki voltam! Nagyobb az, aki 

bennem van, mint aki a világban van! Nem kell, hogy hazudjak, nem kell, hogy lopjak, nem 

kell, hogy becsapjak másokat, mert én a bűnnek meghaltam, hogy az igazságnak éljek! Ámen. 

Az igazságnak éljél! Ha az igazság hív, ha Isten hív, ha Jézus hív: Itt vagyok, Uram, állok a 

szolgálatodra! Ha a bűn hív: halott vagyok! Értitek idáig? Halleluja! Dicsőség Istennek! 

Róma 6,13. 

13. Se ne szánjátok oda a ti tagjaitokat hamisságnak fegyvereiül a bűnnek; hanem 

szánjátok oda magatokat az Istennek, mint akik a halálból életre keltetek, és a ti 

tagjaitokat igazságnak fegyvereiül az Istennek. 

Annak ellenére, hogy Jézus Krisztus feláldozta magát a mi bűneinkért, meghalt Ő, az igaz, 

akinek a szájában álnokság nem volt, aki soha bűnt maga nem cselekedett, Ő magára vette az én 

bűneimet, a te bűneidet, hogy nekünk ne kelljen meghalni! És ennek ellenére azt mondja a 

Biblia, hogy megtehetjük, hogy odaszánjuk a testünket a hamisságnak a fegyvereiül a bűnnek. 

Ennek ellenére engedelmeskedhetünk szabad akaratunkból a bűnnek. Ennek ellenére élhetünk 

úgy, mintha semmi nem történt volna, holott megvan az erőnk hozzá, hogy ezen fölülemel-

kedjünk, mert nem uralkodik a bűn többé rajtunk. Amikor a bűn uralkodott, az úgy néz ki, mint 

az a valaki, aki szenvedélybeteg, és próbálna megszabadulni, csak nincs meg hozzá az ereje, és 

az a függőség uralkodik felette. Letenné ő a cigarettát nagyon szívesen, de nem bírja, nincs meg 

hozzá az ereje. A kábítószert, a füvet, az alkoholt, bármit, amivel gondja van, ő letenné, de nincs 

meg hozzá az ereje. De amikor Jézus azt mondja, hogy akit a Fiú megszabadít, az valósággal 

szabad – most jön valami, amire érdemes lesz odafigyelni –, akkor te meg tudod tenni! 

Halleluja! 

A Róma 10,17-re lapozzunk el, és itt egy titkot fed fel nekünk Isten, úgy hiszem. Lehet, 

hogy sokan már ismeritek ezt a titkot, de nem baj, mert az lenne jó, ha mindenki ismerné. 

Róma 10,17. 

17. Azért a hit hallásból van, a hallás pedig Isten Igéje (Rhema) által. 

Hányatoknak a Bibliájába van odaírva, kis betűvel, zárójelben, hogy Rhema? Van ilyen 

Bibliátok? Azért van ez így, mert az eredetiben ez a szó szerepel az Igére. Az Igét több szóval 

szokták kifejezni, van a logosz, ami az írott Igét jelenti, és van a rhema, ami a kimondott Igét 
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jelenti. A Biblia azt mondja, hogy a hit hallásból van, a hallás pedig Isten kimondott szava által. 

Én ezt úgy értem – és ha ez valakinek segít, akkor örülök –, hogy a hitem abból fakad, amit 

Isten nekem mond. Ámen. 

Van-e különbség aközött, ami le van írva, és aközött, amit Isten neked mond személyesen 

neked? Neked! 

Sokszor bajba kerülünk, amikor hitben akarunk cselekedni, csupán egy olyan dolgon, 

amiről még Isten nem szólt nekünk, ami még nem elevenedett meg, ami még nem ugrott ki 

nekünk az Igéből, amiből nem kaptunk kijelentést. Ha kilépünk ez alapján, nem biztos, hogy 

ebben meg fogsz állni. De amikor Jézus, az Ige élővé lesz a te szívedben, az életed bármelyik 

területével kapcsolatban, ha Ő mond neked a szívedhez valamit, akkor lesz hited benne. Ámen. 

És ha van hited benne, meg tudod tenni, azt, amit Ő mond neked.  

Egy nagyon picit térjünk vissza arra a gondolatra, hogy ha valaki gonosz kívánsággal tekint 

rá egy asszonyra, akkor már paráználkodott az ő szívében. De ott akármelyiket vehetnéd abból a 

listából, a parancsolatokból. Ugyanis ott mind olyan dolgok vannak előírva, amit szerintem a mi 

erőnkből tartósan nem tudunk megtartani. Egyetértünk? Hogyan várhatja el Jézus, vagy elvárja-

e Jézus tőlünk, hogy mégis megtegyük, ha ezt nem tudnánk megtenni? Igazságos lenne-e 

Istentől, igazságos lenne-e Jézustól valami olyat elvárni tőlem, amit én képtelen vagyok 

megtenni? Ha olyat várna el tőlem, amit én nem tudnék megtenni, akkor ez Őt minősítené, és Ő 

lenne igazságtalan. Márpedig azt mondja Isten Igéje, hogy inkább Isten legyen igaz, és minden 

ember hazug. Isten igaz! Jézus soha, soha, de soha nem vár el se tőled, se tőlem olyat, amit nem 

tudnék megtenni! Csak olyat vár el tőled, amit meg tudsz tenni! Azért mondta az embernek, 

hogy menj el, és mosd le a szemedet a tóban, mert azt meg tudta tenni. Azért mondta az 

embernek, akinek elszáradt keze volt, hogy: Nyújtsd ki a kezedet! – mert ő azt meg tudta tenni. 

Tudjátok, hogy amikor Jim Sanderssel és Erzsikével jártuk az országot, és evangelizáltunk, 

hány embert láttunk, aki beállt a gyógyító sorba, hogy meggyógyuljon, mert béna volt? Utána 

segítettünk abban, hogy megtornáztassuk az embereket. Sok olyan ember volt, akiért már 

imádkoztak, és amikor azt mondtam, hogy emelje fel a kezét, rám nézett, és azt válaszolta, hogy 

hát megmondta, hogy nem tudja fölemelni, azért is állt be a gyógyító sorba. Valaki még 

találkozott ilyennel, hogy: Hát, én nem tudom? Elhiszem, hogy előtte nem tudta, de azután 

történt valami. Ugyanis Jézus adott hatalmat, hogy kígyókon, skorpiókon és az ellenség minden 

erején uralkodjunk, és semmi nem árthat nekünk! Kiküldte először a tizenkettőt, aztán a 

hetvenet, aztán mindannyiunkat, a tanítványokat, hogy hirdessük az Evangéliumot, és 

gyógyítsuk a betegeket. Ámen. Úgyhogy amikor Istennek az embere, egy hívő ráteszi a kezét 

egy másikra, hogy az meggyógyuljon, és azt mondja, hogy: Gyógyulj meg a Jézus nevében! – 

akkor Jézus szólt hozzá, és utána meg tudná tenni azt, amit előtte nem tudott, mert Jézus szólt 

hozzá. Sokszor az emberek a gyógyító sor után azt mondják, hogy: Hát, én nem tudom! 

Tudjátok, hogy hány embert láttunk így, hogy meg se próbálja? És hány embert láttunk pozitív 

értelemben csalódottan? Egy kicsit erőltettük, bevallom, hogy azért mégis próbálja meg, és 

maga is elkezdett csodálkozni: Jéé, hát mi történt?! Csoda történt! De ez a csoda úgy történt, 

hogy neki valamit meg kellett tennie, amit előtte nem tudott megtenni. Tudjátok, amikor Jézus a 

vízen járva a csónakhoz közeledett, ahol a tanítványok először megrémültek tőle, de amikor azt 

mondta, hogy: Bízzatok, én vagyok, ne féljetek! Akkor valaki a csónakból kikiabált, hogy: 

Uram, ha Te vagy, akkor szólj, hogy hozzád mehessek a vízen! Jézus nem nagy prédikációt 

mondott, csak annyit mondott, hogy: Gyere! De Jézus mondta, és neki mondta. Ő meg fogta 

magát, kilépett a csónakból, elkezdett járni a vízen, és megtartotta a víz. Miért? Ámen. 

Mi van akkor, ha Jézus azt mondja neked, ha nem több a te igazságod a farizeusok és az 

írástudók igazságánál, semmiképpen nem mehetsz be a mennyek országába? De hát, Uram, én 

ezt nem tudom megtenni! De Ő mondott neked valamit! Vagy nem? Arra bátorítalak, hogy ha 

ezeket az Igéket vizsgálgatod, és úgy döntesz, hogy ezt meg fogod cselekedni, akkor 

semmiképpen ne azért cselekedd meg, mert hallottad, hogy én ezt mondtam neked! Várd meg, 
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amíg Ő szól a szívedhez! Ha Ő bizonyságot tesz, ha a Szent Szellem bizonyságot tesz, hogy: 

Igen, ezzel kezdeni kellene valamit, nem élhetsz tovább a bűnben, nem élhetsz tovább az 

ördögnek a fogságában! A Nagyobb lakik benned, hát valamit kezdened kell! Nézz magadra! 

Ha ezt Ő mondja, akkor onnantól kezdve lesz meg az erőd, hogy meg tudd tenni azt, amit addig 

nem tudtál.  

Eleve arról beszélünk ma, ha nem több a mi igazságunk, mint az írástudók és a farizeusok 

igazsága, akkor nem mehetünk be a mennyek országába. Azt gondolom, hogy ezt a mondatot 

érdemes lenne számításba venni, mert ez egy komoly állítás. Én be akarok menni! Nem tudom, 

hogy ti hogy vagytok evvel, de én be akarok menni! Ezért Jézusnak ezt a meg kellene vizsgál-

nom. De Ő arról beszél, hogy Ő, aki bűnt nem ismert, bűnné lett értem. Ő magára vállalta az én 

bűneimet, és helyette nekem adta az Ő igazságát. Az én igazságom és a te igazságod azon kell, 

hogy alapuljon, amit Jézus tett, és nem azon, amit te tudsz tenni. Nem azon, amit te tettél, vagy 

amit te akarsz tenni. El kell, hogy hidd, hogy te már igaz vagy Isten előtt, hogy Ő a bűneidet 

nem számítja be neked! Lehet, hogy nagyon csúnya életed volt, lehet, hogy nagyon bűnös 

ember voltál, de mindannyian azok voltunk. De most Isten az Ő igazságát neked adta, és igaz 

vagy. Nem számítja be neked azokat a bűnöket, amiket te elkövettél. Aki az Ő testében felvitte 

a mi bűneinket a fára, hogy a bűnöknek meghalván az igazságnak éljünk, akinek a sebeivel 

gyógyultunk meg. 

2Korinthus 6,13–14. 

13. Se ne szánjátok oda a ti tagjaitokat hamisságnak fegyvereiül a bűnnek; hanem 

szánjátok oda magatokat az Istennek, mint akik a halálból életre keltetek, és a ti 

tagjaitokat igazságnak fegyvereiül az Istennek. 

Hogy az igazságnak éljünk! Azt mondja továbbá a Biblia, ha te odaszánod magadat a bűn 

helyett Istennek, amikor Ő kér valamit tőled, és te fogod magadat, fogod a kis kezedet, a kis 

lábadat, magadat, és cselekszel valamit Istenért, igaz dolgokat cselekszel Istenért, azért, mert te 

már igaz vagy. Ebből a tudatból indul ki az egész, hogy te már igaz vagy Isten előtt, ezért 

használod a testedet arra, hogy megcselekedd azokat a jó cselekedeteket, amiket Ő előre 

elkészített, hogy azokban járjál, akkor a tested igazságnak a fegyvere lesz Istennek. Még 

egyszer mondja, hogy: Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik. 

14. Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik; mert nem vagytok törvény alatt, hanem 

kegyelem alatt. 

Itt arról beszél a Biblia, hogy oda kell, hogy szánjuk magunkat valamire. Olyan világban 

élünk, ahol az emberek nem szeretnek elköteleződni, nem szeretnek felelősséget vállalni, nem 

akarnak csinálni semmit, de jöjjön az áldás, jöjjön a jó, de lehetőleg nekem ne kelljen tennem 

semmit. Szeretnének olyan munkahelyen dolgozni, ahol lehetőleg nem kell dolgozni, de jó sok 

pénzt fizetnek. Van ilyen elvétve, de valahol mégis azt mondja a Biblia, hogy aki nem akar 

dolgozni, az ne is egyék! Vajon rendben van-e az, ha én olyan munkahelyet keresek, ahol nem 

kell csinálni semmit, csak jöjjön a pénz? Vagy, ahogy mondja a Biblia, hogy mindenki a saját 

kezével munkálkodjon, hogy legyen mit adni a szűkölködőnek, és ne szoruljon rá senkire. 

Szóval, beszél a Biblia arról, hogy szánd oda az életedet Istennek! Nem tudom, hogy hányan 

vannak ma ebben a teremben, vagy hallgatnak bennünket az interneten keresztül olyanok, akik 

közel voltak már a halálhoz? Van ilyen ember itt ebben a teremben, hogy tényleg Isten 

kegyelme volt, hogy nem halt meg? Amikor az ember megtapasztal egy halálközeli élményt, 

akkor elgondolkodik, hogy lehet, hogy Isten közbeszól, és azért nem haltam meg, mert neki 

valami terve van velem. Bólogassatok, ha valami hasonlóra már gondoltatok ti is: Lehet, hogy 

Isten akar tőlem valamit? Lehet. Lehet, hogy Isten akar tőled valamit. De vajon mégis mit? Meg 

vagyok győződve, hogy például azt, hogy cselekedd az Ő Igéjét. Ámen. Azt, hogy a te testedet, 

ami majdnem elmúlott az előbb – gondold újra az életedet –, mi lenne, ha odaszánnád annak, 

akitől jön az élet? Mi lenne, ha egy olyan életet akarnál élni innentől kezdve, amit Ő irányít? 
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Hogy nem a saját terveid, a saját nagyra vágyó céljaid, a sok pénz, és a többi, ami hajt téged, 

hanem: Istenem, mit akarsz, hogy tegyek? Itt vagyok, Uram, használj engem, ha akarsz, valamire!  

Tudod, ez úgy fog menni, ha hozol egy ilyen döntést. Utána Isten fog szólni neked, csörögni 

fog reggel az óra, és neked föl kell kelned. És nem lesz könnyű! Azt mondod az Úrnak, hogy: 

Uram, használj engem! Erre mit tesz? Küldi az embereket, akikkel foglalkoznod kell. És utána 

úgy érzed magad, hogy téged mindenki kihasznál. De az előbb ezt kérted, hogy: Uram, használj 

engem! Isten akar téged használni, akar téged felhasználni az Ő céljainak a megvalósítására. De 

kell, hogy legyen részedről egy odaszánás a te saját életedben, hogy Őt akarod szolgálni, hogy 

nem magadnak akarsz élni! Tudjátok, hány keresztény ül itt a székeken úgy, hogy leül ide, és 

azt gondolja, hogy: Na, szolgáljatok ki! A dicséret túl halk, túl hangos, a prédikáció ilyen, meg 

olyan. Mindennel problémánk van, és nem azon gondolkodunk, hogy én mit adhatok Istennek. 

Mit hoztál ma Istennek? Hoztál-e valamit Istennek? Vagy úgy jöttél, hogy: Uram, itt vagyok, 

áldj meg engem! Halleluja, kegyelem van! Isten elvárja tőlünk, hogy tegyünk Neki valamit, 

mivel Ő megváltott bennünket, az életét adta értünk, hogy ne haljunk meg. Az életünk eleve 

nem ért semmit. Nekünk. De neki nagyon drága volt, és fizetett érte, megvásárolt bennünket, 

hogy ezután ne magunknak éljünk, hanem Neki. Mi lenne, ha ezt így felismernénk magunkban, 

és azt mondanánk, hogy tényleg, Uram, mit tehetek érted? Tudjátok, mit mond, hogy mit 

tehetsz érte? Új parancsolatot adtam néktek, hogy először is egymást szeressétek, úgy, ahogy én 

szerettelek titeket, úgy szeressétek ti is egymást. Erről ismeri meg végül is mindenki, hogy az én 

tanítványaim vagytok, ha egymást szeretni fogjátok. Ámen. 

Jakab 5,19–20. 

19. Atyámfiai, hogyha valaki köztetek eltévelyedik az igazságtól, és megtéríti őt valaki, 

20. Tudja meg, hogy aki bűnöst térít meg az ő tévelygő útjáról, lelket ment meg a 

haláltól és bűnök sokaságát fedezi el. 

Ma így, borostásan jöttem be a gyülekezetbe, szándékosan nem borotválkoztam meg. Volt, 

aki azt mondta: De jól nézel ki! Milyen jó szakállad van! Szándékosan félre gomboltam az 

ingemet, hátha valaki észreveszi, hogy valami baj van velem. És dicsőség Istennek, észrevették 

néhányan. De a többiek lehet, hogy nem mernek szólni, mert „most hogy néz ki, ha odamegyek, 

és szólok?”. 

Galata 6,1–2. 

1. Atyámfiai, még ha előfogja is az embert valami bűn, ti, akik szellemiek vagytok, 

igazítsátok helyre az ilyet szelídségnek szellemével, ügyelvén magadra, hogy meg ne 

kísértessél te magad is 

2. Egymás terhét hordozzátok, és így töltsétek be a Krisztus törvényét. 

Nem azt mondja a Biblia, hogy legyél ítélkező, és mindenkit verj fejbe a Bibliával, hogy ezt, 

meg ezt te nem így teszed, és kezdjél magaddal valamit! Hanem arról beszél, hogy ha látod, 

hogy valakivel baj van, akkor ne menj el úgy mellette, mintha semmi nem történt volna. Tegnap 

vidéken szolgáltunk egy gyülekezetben, és elmondták a testvéreink, hogy itt van nem messze 

egy iskola, és az elsős, másodikos, harmadikos gyerekek úgy beszélnek, miközben kint 

játszanak szünetben, hogy leég a füle, miközben hallgatja. De ott áll a tanár mellette, és még 

csak rá se szól. Megengedi, mert hát ez a normális. Mindent mondanak a szüleikről, meg 

tudjátok, hogy van ez a világban. És nem szólnak rájuk. Ugyanez van itt is a gyülekezetben, 

hogy látod, hogy a másik egy kicsit „olyan”, de hát az Úr szereti őt. Tényleg igaz, az Úr szereti 

őt. De Isten elvárná, hogy szeretettel, szelídséggel, alázatosan figyelmeztesd a másik embert. 

Vigyázz, mert azt mondja a Biblia, hogy amiben mást megítélsz, saját magadat kárhoztatod! 

Legyél nagyon óvatos, hogy kinek mit mondasz! De akkor is, ha szereted, nem nézheted el, 

hogy hogy néz ki? Hát bolondot csinál magából! Valamit kezdjen már magával! Hát 

tönkremegy az élete! A széles úton jár, és ha nem fordul meg, akkor... Testvérem, van a 

keskeny út, gyere vissza! Ámen. Hányan hiszitek, hogy néha kell, hogy ilyet is halljunk? Hogy 

nem lehet, hogy a széles úton jársz? Nem lehet, hogy vissza kellene orientálódnunk oda, hogy 
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egyenesen Jézus legyen előttünk? Ne legyünk büszkék magunkra, a mi igazságunk ne olyan 

legyen, mint az írástudóké, vagy a farizeusoké! Kívülről tökéletesek vagyunk. Ránk néz valaki, 

hogy: Na, ilyen egy tökéletes keresztény! Amikor nem vagyunk azok! Vannak hibáink, vannak 

gyengeségeink. Úgyis tudja mindenki, akkor miért kell úgy tennünk, mintha nem lennének? 

Ismerjük be azt, hogy mi is az úton vagyunk, haladunk valamerre, és ha az Úr kegyelmes, és 

éltet bennünket, akkor talán Ővele előre tudunk menni. Ahogy énekeltük, hogy Őbenne 

vagyunk mi győztesek. Istennel vagyunk mi győztesek! Ámen. 

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


